
PROTOKÓŁ NR 20/09
ze wspólnego posiedzenia

Komisji Mienia Komunalnego, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego,
Komisji Rozwoju Gospodarczego  i Budżetu.

Komisji Edukacji Kultury i Zdrowia 
 z dnia 26 listopada 2009 r. 

W posiedzeniu któremu przewodniczył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Godów Jan Szczeponek 
udział  wzięli  członkowie  wszystkich  komisji  problemowych  Rady  Gminy.  Listy  obecności 
stanowią  załącznik nr 1,2 i 3 do protokołu.  

Ponadto spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 
1) Pan Mariusz Adamczyk - Wójt Gminy Godów
2) Pan Andrzej Adamczyk -  Z-ca Wójta
3) Pani Beata Kałusek   -  Skarbnik  Gminy
4) Pani Katarzyna Kubica -  Kierownik Referatu Edukacji,Kultury i Zdrowia
5) Pan Zbigniew Prucnal - Kierownik Referatu Budownictwa i Gospodarki 

   Komunalnej 
Prowadzący Jan Szczeponek o godzinie 15.00 otworzył wspólne posiedzenie Komisji Problemowych 
Rady  Gminy  Godów.  Po  powitaniu  oświadczył,  iż  zgodnie  z  listą  obecności  w  posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.
Nieobecny Antoni Tomas – Przewodniczący Rady Gminy. Poinformował telefonicznie że wraca z 
podróży służbowej i ze względu na trudne warunki na drodze spóźni się na posiedzenie komisji. 
Zwrócił się z prośbą o zmianę porządku obrad w ten sposób, aby w pierwszej kolejności omówić 
wszystkie projekty uchwały, które  nie dotyczą  podatków i opłat lokalnych na 2010 rok,  ponieważ 
chciałby  uczestniczyć w tej części posiedzenia. 
W związku z powyższym zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad?  

Komisje jednogłośnie przychyliły się do propozycji Przewodniczącego Rady Gminy.

W związku z tym odczytał porządek obrad po dokonanej zmianie. 

1. Opiniowanie materiałów sesyjnych będących tematem obrad XXXIV sesji Rady Gminy:
1) projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli 

zatrudnionych  w placówkach  oświatowych  dla  których  Gmina  Godów jest  organem 
prowadzącym.             

2) projekt uchwały w sprawie  zmiany statutu Świetlicy Profilaktyczno – Wychowawczej 
w Krostoszowicach.          

3) projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 9 do Uchwały Rady Gminy Godów nr 
XXIV/233/08 z dnia 22 grudnia 2008 roku w sprawie budżetu gminy na 2009 rok,  

4) projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2009 r, 
5) projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2009 r,
6) projekt  uchwały  w  sprawie   poboru  podatku  od  nieruchomości  ,  podatku  rolnego, 

podatku leśnego, opłaty od posiadania psów, opłaty targowej i wyznaczenia inkasentów 
oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso w 2010 roku.  

7) projekt uchwały w sprawie  podatku od środków transportowych na 2010 r.,
8) projekt uchwały w sprawie  opłaty targowej na 2010 r.,
9) projekt uchwały w sprawie podatku od posiadania psów w 2010 r.,
10) projekt uchwały w sprawie   podatku od nieruchomości na 2010 r.,
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2. Sprawy bieżące.
Porządek posiedzenia  został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 1
1) projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  

zatrudnionych  w  placówkach  oświatowych  dla  których  Gmina  Godów  jest  organem 
prowadzącym – załącznik nr  4 do protokołu.   

Pani  Katarzyna Kubica-  Kierownik Referatu Edukacji Kultury i Zdrowia wyjaśniła, że  zgodnie z 
ustawą  -  Kartą  Nauczyciela,  organ  prowadzący  placówki  oświatowe  określa  dla  nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego w drodze regulaminu wysokość stawek dodatków za 
wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego  oraz  za   warunki  pracy  oraz  szczegółowe  warunki 
przyznawania  tych  dodatków,  szczegółowe  warunki  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość  i  warunki wypłacania 
nagród  w taki sposób , aby średnie wynagrodzenie nauczycieli składające się ze wskazanych w 
ustawie  składników  odpowiadały  na  obszarze  działania  gminy  co  najmniej  średnim 
wynagrodzeniom nauczycieli określonym w wyżej cytowanej ustawie . 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

2) projekt  uchwały w sprawie  zmiany statutu Świetlicy  Profilaktyczno – Wychowawczej  w  
Krostoszowicach  – załącznik nr  5 do protokołu.       

Pani Kierownik Referatu Edukacji (…) wyjaśniła, że od 1 stycznia 2010 roku obsługa finansowa 
Świetlicy Profilaktyczo- Wychowawcej w Krostoszowicach będzie prowadzona samodzielnie przez 
tą jednostkę, w związku z tym należy dokonać stosownych zmian w statucie tej jednostki. 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

3) projekt uchwały w sprawi nabycia nieruchomości – załącznik nr  6 do protokołu.

Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  jest  to  teren  Spółki  Restrukturyzacji  Kopalń.  W  skład  terenu  wchodzi 
182 działek  o łącznej powierzchni 41.4013 ha położonych na zwałowisku w Skrzyszowie. Zgoda 
Rady wymagana jest wtedy jeżeli nabycie  nieruchomości przekracza wartość powyżej 1 mln zł. 
SRK  zwróciła się z prośbą o umorzenie części zaległego podatku, gmina nie wyraziła zgody , ale 
wyraziła zgodę na rozłożenie na raty pozostałej kwoty podatku , który będzie wpłacony przez RSK 
w 6 ratach.
  
Pan  Zbigniew  Prucnal  –  Kierownik  Referatu  Budownictwa  (…)  poinformował,  że  z  zgodnie 
z sugestiami Radcy Prawnego w § 1 powyższej uchwały należy wykreślić   część zdania „ poprzez 
przeniesienie prawa własności i prawa użytkowania wieczystego od Spółki Restrukturyzacji Kopalń 
S.A. Z siedzibą w Rybniku”.   

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

3) projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  załącznika  nr  9  do  Uchwały  Rady  Gminy  Godów 
nr  XXIV/233/08  z  dnia  22  grudnia  2008  roku  w  sprawie  budżetu  gminy  na  2009  rok  
– załącznik nr 7 do protokołu.     
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Pani  Skarbnik  wyjaśniła,  że  zmiany  w Wieloletnim  Programie  Inwestycyjnym  dokonuje  się  w 
związku  z  koniecznością  realizacji  inwestycji  „Budowa  drogi  gminnej  o  długości  1,6  km  i 
przebudowa  drogi  powiatowej  o  długości  2,0  km”  usprawnienie  dojazdu  do  terenów 
inwestycyjnych poprzez budowę drogi dojazdowej oraz modernizację ulicy 1 Maja w Godowie i w 
Skrzyszowie – w ciągu jednego roku . Aby otrzymać dofinansowanie ze środków unijnych na cały 
projekt, inwestycja powinna zostać zakończona do końca 2010 roku.  
Po wstępnych uzgodnieniach  oraz dostosowaniem projektu  do sugestii Ślaskiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków w Katowicach, postanowiono ponowie  złożyć w Starostwie Powiatowym 
w Wodzisławiu Śl. wniosek o pozwolenie  na budowę - termomodernizacja Szkoły Podstawowej w 
Łaziskach. Środki na ten cel  zabezpieczono w budżecie gminy.
Zmiana  wielkości  środków  przeznaczonych  na  realizację  zadania  –  wykonanie  oświetlenia 
ulicznego  oraz  budowa chodnika  wraz  z  przebudową odcinka  drogi  na  terenie  osiedla  domów 
jednorodzinnych na Piaskowni w Godowie.  

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

4) zmian w budżecie gminy na 2009 r – załącznik nr 8 do protokołu.   
Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany w budżecie gminy obejmuje zmniejszenie wydatków  w  dziale 
754  rozd.75412 – Ochotnicze Straże pożarne w kwocie – 700 tyś zł , środki były przeznaczone na 
zakup wozu strażackiego.
Zwiększenie wydatków  dział 700- Gospodarka mieszkaniowa  o kwotę - 315  tyś zł,  dział 926- 
Kultura fizyczna i sport o kwotę - 385 tyś zł  w tym :360 tyś zł na obiekty sportowe  i 25 tyś zł na 
pozostałą działalności  - remont szatni sportowej.  

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

5) zmian w budżecie gminy na 2009 r – załącznik nr 9 do protokołu.   
Pani Skarbnik wyjaśniła – po stronie dochodów   i wydatków przyjmuje się kwotę 192.522,60 zł.   

– dział  600  Transport  i  łączność  kwota-  146.180  zł  dofinansowania  do  budowy  dróg 
dojazdowych  do  pól-  dotacja  z  Urzędu  Marszałkowiego  Woj.  Ślaskiego.  Drogi  zostały 
wykonane ,dokonano odbioru  w związku z tym powyższą kwotę przyjmuje się do budżetu 
gminy.  

– dział 756  kwota 250 zł – są to wpływu z opłaty targowej  zebrane w sołectwie Łaziska, 
środki przeznaczone na ład i porządek w Łaziskach,  

– dział 758 zwiększenie subwencji oświatowej o kwotę 18.320 zł,środki zostaną przeznaczone 
na wynagrodzenia dla pracowników szkół podstawowych, 

– dział 801 kwota 23.439,85 zł – dochody wypracowane przez szkoły podstawowe i gimnazja. 
Dochody składają się z darowizn kwota 6 tyś zł , wpływy z różnych dochodów w kwocie 
3.764,48 zł jest to nagroda dla pracownika Zespołu Szkół w Gołkowicach przyznana przez 
Kuratora Oświaty oraz dochody z wynajmu pomieszczeń szkolnych w kwocie 13.675,37 zł. 
Dochody zostaną przeznaczone na wydatki jednostek , które te dochody osiągnęły.

– Dział 852 Pomoc społeczna -  kwota 2.270 zł są to darowizny dla OPS na zorganizowanie 
Mikołaja dla swoich podopiecznych. Ta kwota może ulec zmianie, ponieważ nadal środki 
spływają  oraz  kwota  2.062,75 zł  wpływy z  Powiatowego Urzędu Pracy.  Środki  zostaną 
przeznaczone na wynagrodzenia dla pracowników brygady gospodarczej .    

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

6) projekt uchwały w sprawie  poboru podatku od nieruchomości , podatku rolnego, podatku
leśnego,  opłaty  od  posiadania  psów,  opłaty  targowej  i  wyznaczenia  inkasentów  oraz  
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wysokości wynagrodzenia za inkaso w 2010 roku – załącznik nr  10  do protokołu.    
Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

O godzinie 16.00 na wspólne  posiedzenie komisji przybył Antoni Tomas Przewodniczący Rady 
Gminy- członek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. Aktualna ilość osób  biorących udział 
w wspólnym posiedzeniu- 15 osób.    
  

7) projekt  uchwały w sprawie  podatku od środków transportowych na 2010 r – załącznik  
nr 11 do protokołu.   

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wszystkie stawki podatku od środków transportowych wzrosły o 3,5%, 
 czyli tylko o wskaźnik inflacji. 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

8. projekt uchwały w sprawie  opłaty targowej na 2010 r – załącznik nr 12 do protokołu.   

Radny  Brunon  Pyrchała  zapytał,  czy  do  Urzędu  Gminy  wpłynęło  pismo  z  Rady  Sołeckiej 
w Łazikach  w sprawie propozycji poboru opłaty targowej. 

Prowadzący odczytał  treść pisma – załącznik nr 13 do protokołu.

Prowadzący wyjaśnił,  że taka opłata najczęściej  pobierana jest w czasie odpustu. Zdarza się, że 
jeden handlowiec ustawia 2-3 stragany, ustawia je obok siebie i wygląda to tak jakby ustawiony był 
jeden długi stragan i zgodnie z zapisem  w uchwale płaci tylko za jeden stragan.
 
Radny Brunon Pyrchała – w § 1 ust. 1 jest zapis cyt. „ ustala się dzienną stawkę opłaty targowej na 
terenie Gminy Godów  w wysokości 25 zł, ust. 2 opłata targowa płatna jest w dniu sprzedaży”,więc 
jeżeli sprzedawca ustawi swoje stragany np. w Godowie, Łaziskach i Skrzyszowie i zapłaci  tylko w 
jednym sołectwie  kwotę 25,- zł, to jest to zgodne z zapisem naszej uchwały. Sołtysowi z Łazisk 
proponuje,  aby  określić  dwie  stawki  opłaty  targowej  np.  15  i  25  zł.  Dwie  stawki  pozwolą  na 
łagodniejsze potraktowanie drobnych handlowców oraz dwie umożliwią pobór  niższej stawki  od 
handlowca, który ustawi kilka straganów.   

W przedstawionym projekcie nie dokonano zmian. Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały 
powyższy projekt uchwały. 

9) projekt uchwały w sprawie podatku od posiadania psów w 2010 r – załącznik nr 14 do  
protokołu.

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
   

10) projekt  uchwały  w sprawie   podatku  od nieruchomości  na  2010 r  –  załącznik  nr15 do  
protokołu. 

Pani Skarbnik przedłożyła i omówiła tabelę, która przedstawia propozycję stawek podatkowych na 
2010 rok porównując wysokość stawek podatkowych pobieranych w 2009 roku  oraz wysokość 
stawek podatkowych określonych przez Ministra Finansów – załączniki nr 16 i 17 do protokołu. 

Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  ustalając  stawki  podatku  porównywano  stawki  podatku  w  gminach 
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ościennych a w szczególności w Gminie Mszana i Gorzyce po to , aby ustalając stawki podatkowe 
w naszej gmina zbytnio nie różniły się od stawek podatkowych określonych w gminach ościennych.
Wójt zaproponował, aby rozważyć propozycję podwyżki stawki podatku z 0, 22 zł na 0,23 zł tj. od 
gruntów pozostałych,  w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej  statutowej działalności  pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego od 1m2. 

Prowadzący wspólne posiedzenie zaproponował, aby przegłosować zapis  § 1 ust.1 lit.c, w związku 
z  tym zapytał  kto  jest  za  zmianą  stawki  podatku  od  gruntów pozostałych,  w tym zajętych  na 
prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku  publicznego  przez  organizacje  pożytku 
publicznego od 1m2 na kwotę  0,23 zł.

Komisja   Rozwoju  Gospodarczego  i  Budżetu   propozycję  podwyższenia  stawki  podatku 
z kwoty 0,22 zł na kwotę 0,23 zł  zaopiniowała pozytywnie, ilość głosów za – 8     

Komisje biorące  udział  we wspólnym posiedzeniu  pozytywnie zaopiniowały  przedstawiony 
projekty  uchwały  wraz  z  wprowadzonymi  zmianami,  ilość  głosów  za  -14  przy  1  głosie 
przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się.

Ad. 2
Prowadzący wspólne posiedzenie komisji odczytał treść pisma z dnia 23.11.2009 r. jakie przedłożył 
i  omówił  na posiedzeniu  Komisji  Mienia  Komunalnego Ochrony Środowiska i  Bezpieczeństwa 
Publicznego  w  dniu  24.11.2009  r.  Pan  Janusza  Kuczatego  właściciel  Firmy  EKO  -GLOB 
w sprawie  zbiórki odpadów komunalnych na terenie gminy – załącznik nr 18 do protokołu.  

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  z  przekazanej  telefonicznie  propozycji  przez  Pana 
Kuczatego  wynika,  że  cena  pojemnika  -110  litrów  na  odpady  komunalne  wzrosłaby  tylko  o 
złotówkę,  ponadto  Pan  Kuczaty  twierdzi,  że  worki  z  odpadami  segregowanymi  wystawiają 
wszyscy,  natomiast kubeł  wystawiany jest  przez niektórych mieszkańców jeden na 2 miesiące, 
albo wcale.   Pan Kuczaty proponuje, obniżkę o złotówkę dotychczasowej stawki odbioru kosza 
tj.  z  kwoty 17 zł  na kwotę 16 zł,  ponadto każdy mieszkaniec  indywidualnie  powinien zakupić 
worki na odpady segregowane. Cena jednego worka to kwota - 2.50 zł.  

Krzysztof Kubica - Przewodniczący Komisji Mienia (…) wyjaśnił, że propozycję Pana Kuczatego 
można przedstawić  w następujący sposób:  16 zł za kosz +  2,50 za każdy zakupiony worek na 
odpady segregowane. 

Pan Wójt wyjaśnił, że padła  jeszcze jedna propozycja: - cena kubła -18,50 zł i  mieszkańcy, którzy 
wywożą raz w miesiącu kubeł otrzymują  jednorazowo 12 worków, a jeżeli  wywożą kubeł co dwa 
miesiące otrzymają  6 worków na odpady segregowane.   

Przewodniczący  Komisji  Mienia  (…)  uważa,  że  można  zaproponować  Pany  Kuczatemu 
następującą propozycję odbioru  kubłów i odpadów segregowanych :   

20 zł za wywóz jednego kubła  + 2 worki za odpady segregowane (obligatoryjnie)   

Uważa,  że  jest  to  bardzo dobre rozwiązanie,  ponieważ mieszkańcy,  którzy  wywożą raz  w 
miesiącu kubeł otrzymują 24 worki, a jeżeli  będą wywozić kubeł co dwa miesiące otrzymają 
12 worków na odpady segregowane.    

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały powyższą propozycję.
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Prowadzący wspólne posiedzenie komisji przedstawił korespondencję jaka została skierowana na 
posiedzenie komisji.

– pismo  z  dnia  18.11.2009  r.  Dyrektora  Zespołu  Szkolno  -Przedszkolnego  w  Skrbeńsku  
w sprawie utworzenie drugiego oddziału w Przedszkolu w Skrbeńsku- załącznik nr 19 do  
protokołu  

Temat  został  przekazany  do  omówienia  na  najbliższe  posiedzenie  Komisji  Edukacji  Kultury 
i Zdrowia. 

– pismo z dnia 23.11.2009 r. Kancelarii Radców Prawnych (…..) w sprawie wynajmu lokali  
użytkowych w budynku po Straży Granicznej w Godowie - – załącznik nr 20 do protokołu.   

Pan Wójt wyjaśnił, że  osoby zainteresowane wynajmem lokali użytkowych w budynku po Straży 
Granicznej w Godowie zwrócili się z prośbą o zmianę sposobu  oddania w najem lokali  z trybu 
bezprzetargowego na tryb przetargowy  i zawarcie umowy na 10 lat.

– pismo z dnia  19.11.2009 r. Pana (….....) w sprawie udzielenia pomocy finansowej na dalsze  
leczenie – załącznik nr 21 do protokołu.   

Stanowisko Komisji :
Powyższy temat przekazać do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z siedzibą w Gołkowicach 
w celu jego rozeznania.

– pismo  Ldz.74/2009   dnia  25.11.2009  r.  Parafii  Rzymskokatolickiej  w  Gołkowicach  
w sprawie przejęcia drogi służebnej na działce parafialnej w Gołkowicach na rzecz  Gminy 
Godów – załącznik nr 22 do protokołu. 

Komisja Mienia Komunalnego (….) w obecności 7 radnych , jednogłośnie wyraziła  pozytywną 
opinię  w  sprawie przejęcia drogi  parafialnej w Gołkowicach na rzecz Gminy Gminy Godów.   
 
Radny Krzysztof  Widz   poinformował,  że  za  skrzyżowaniem ulicy Dębowej  jadąc w kierunku 
Krostoszowic  po  obydwu  stronach  drogi  są  głębokie  wykopy,  więc  dla  bezpieczeństwa  teren 
powinien zostać zabezpieczony w taki sposób,  aby nie stwarzał  żadnego zagrożenia . 

Radny  Arkadiusz  Kowalski  poinformował,  że  mieszkańcy  Krostoszowic  są  zaniepokojeni 
zwiększoną ilością osób korzystających z powstałego nielegalnie toru motokrosowego na terenie 
gdzie budowane jest boisko „Orlik”.    
 
Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował,  że  jako  zarządzający  w   imieniu  SRK  udzieli 
odpowiedzi odnośnie terenu należącego do SRK. Wskazany teren nie jest obiektem chronionym, 
więc jako właściciel może tylko ustawić tablice ostrzegawcze,  informujące, że jest to teren leśny.  

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia, prowadzący  Jan Szczeponek o godz. 1700   zamknął wspólne 
posiedzenie Komisji problemowych Rady Gminy Godów.    

          
              Prowadzący obrady

                   (-) Jan Szczeponek 
        Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Posiedzenie protokółowała:
Sabina Opas
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